
STYRESAK 

Saksnr Utvalg Møtedato 
84/2019 Styret ved Universitetssykehuset Nord-Norge HF 14.11.2019 

Saksansvarlig: Gøril Bertheussen  Saksbehandler: Ingrid Lernes Mathiassen 

Referatsaker 

Innstilling til vedtak 

Styret ved Universitetssykehuset Nord-Norge HF tar referatsakene til orientering. 

1. Brev til styret i UNN fra fylkesleder i NSF Troms vedrørende anmodning om uavhengig
granskning, datert 18.10.2019

2. Referat fra møte i Kvalitetsutvalget, datert 22.10.2019
3. Referat fra møte i Brukerutvalgets arbeidsutvalg, datert 28.10.2019
4. Protokoll fra drøftingsmøte med ansattes organisasjoner og vernetjenesten, datert 29.10.2019
5. Protokoll fra Arbeidsmiljøutvalget, datert 30.10.2019
6. Referat fra møte i Brukerutvalget, datert 6.11.2019 

Tromsø, 7.11.2019 

Anita Schumacher (s.) 
administrerende direktør 
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Fra: Hanne Marit Bergland (Hanne.Bergland@nsf.no)
Sendt: 18.10.2019 19:04:30
Til: Postmottak UNN (post@unn.no)
Kopi: tips@nordlys.no

Emne: PCI saka
Vedlegg: 

Til styret i UNN HF

PCI saka var ei vond og vanskelig sak når den pågikk.
Nordlys hadde for et par dager siden ei sak om at det er avlagt en masteroppgave som omhandler hvordan dette ble gjort. Men det
mest oppsiktsvekkende er at oppgaven er unntatt offentlighet. What?
Hva er det som skulle tilsi at offentligheten ikke kan få innsyn i fakta?
Jeg synes det er mer enn merkelig. Vi kan da umulig i offentlig sektor måtte leve hemmelighetskremmeri.
Når jeg hører slikt så blir jeg mistenksom.
Jeg vil be om at det blir gjort ei uavhengig gransking av saken for å få klarhet i hva som egentlig skjedde.
Mvh
Hanne Marit Bergland
Fylkesleder NSF Troms
Sendt fra min iPhone

________________________________

Tenk miljø – ikke skriv ut denne om det ikke er absolutt nødvendig!
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Referat fra møte i Kvalitetsutvalget (KU) UNN 

Tid:  Tirsdag 22.10.2019 12.30-14.30 
Sted:  Direktørens møterom – UNN Breivika D1-707 

Tilstede Administrerende direktør 

Stabssjef 
Klinikksjef Akuttmedisinsk klinikk 
Driftsleder Narvik 
Drifts- og eiendomssjef 
KVALUT-sjef      
Leder Brukerutvalget       
Klinikksjef Barne- og ungdomsklinikken   
Klinikksjef Psykisk helse- og rusklinikken 
Personalsjef UNN        
Medisinsk fagsjef, KVALUT 
Klinikksjef Diagnostisk klinikk 
Klinikksjef NOR-klinikken 
Kommunikasjonssjef UNN 
Foretaksverneombud     
Klinikksjef Medisinsk klinikk 
Økonomisjef UNN 
Fungerende klinikksjef K3K 
Smittevernoverlege 

Anita Schumacher 
(møteleder)  
Gøril Bertheussen 
John Mathisen 
Gry Andersen 
Grethe Andersen  
Einar Bugge  
Kirsti Baardsen 
Elin Gullhav 
Tordis Sørensen Høifødt 
Mai-Liss Larsen  
Haakon Lindekleiv  
Kate Myreng  
Bjørn Yngvar Nordvåg  
Hilde Annie Pettersen  
Einar Rebni  
Markus Rumpsfeld  
Lars Øverås 
Truls Myrmel  
Torni Myrbakk 

Forfall Viseadministrerende direktør 
Klinikksjef K3K     
Klinikksjef OPIN-klinikken 
Driftsleder Harstad 

Marit Lind   
Rolv-Ole Lindsetmo  
Eva-Hanne Hansen  
Gina Marie Johansen 

Øvrige Avdelingsleder Kvalitetsavdelingen  
Pasientsikkerhetskoordinator 
Rådgiver Kvalitetsavdelingen 

Leder Statens undersøkelseskommisjon (UKOM) 
Leder relasjon og læring UKOM 
Medisinsk fagdirektør UKOM 

Grete Steinry Åsvang  
Mette Fredheim 
Hege Signete Fredheim-
Kildal …? 
Pål Iden 
Synnøve Serigstad  
Athar Ali Tajik   

Referent Konsulent Kvalitetsavdelingen Heidi Robertsen 

Sak nr. Sakstittel Ansvar 
43/19 Godkjenning av saksliste og referat fra KU-møtet 24.09.2019 

Utkast referat vedlagt 

Anita Schumacher 

12.30 -12.35 
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Referatet ble godkjent med korrigering vedrørende frister 
på sak 39/19, 41/19 og 42/19. 

44/19 Besøk av Statens undersøkelseskommisjon for helse- og omsorgstjenesten 
Diskusjonssak 

Saksfremlegg vedlagt 

Pål Iden 

12.35 – 13.35 

Pål Iden orienterte om Undersøkelseskommisjonens rolle 
og arbeidsmetode. 

Spørsmål som ble særlig diskutert i den påfølgende 
diskusjonen: 

- Hvordan skape læring og få til læring på tvers, og omsatt 
i praksis? 

- Hvordan kan vi som foretak ta imot og implementere 
rapporter fra Undersøkelseskommisjonen? 

Kvalitetsutvalget takker for klargjørende informasjon og 
nyttig diskusjon og tar orienteringen til etterretning. 

45/19 Svar stedlig tilsyn blodtransfusjon 
Diskusjonssak 

Saksfremlegg og vedlegg vedlagt 

Haakon Lindekleiv 

13.35 – 14.20 

Kvalitetsutvalget slutter seg til revidert handlingsplan. 

Kvalitetsutvalget slutter seg til at Hematologisk avdeling blir 
pilotavdeling på elektronisk id-kontroll  

KU-møte/ 
Frist februar 2020. 

46/19 Oppfølging av Pasient- og brukerombudets årsmelding 2018 
Beslutningssak 

Saksfremlegg vedlagt 

Einar Bugge 

Grete Åsvang 

14.20 – 14.30 

Kvalitetsutvalget slutter seg til innretningen på oppfølging 
av Pasient- og brukerombudets årsmelding 2018.  

Kvalitetsutvalget påpeker viktigheten i at: 
• Opplæring i klinisk kommunikasjon og Samvalg

koordineres. 
Fagsjef 

Stormottakersatsingen 
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• Koordinatorordningen og kontaktlegeordningen
håndteres av Stormottakersatsingen.

• Rettighetsklager følges opp internt av
Kvalitetsavdelingen.

Kvalitetsavdelingen 

Eventuelt 
Ingen saker tilkommet under eventuelt 
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MØTEREFERAT 

Brukerutvalgets arbeidsutvalg (BAU) ved Universitetssykehuset Nord-Norge HF (UNN) 

______________________________________________________________________ 

Dato:  Mandag 28.10.2019 kl. 12.00-14.00 

Sted: Møterom D2-723 

Tilstede: Paul Dahlø, Hans-Johan Dahl 

Forfall: Kirsti Baardsen 

Fra adm: Ingrid Lernes Mathiassen (administrasjonssjef) og Hilde Anne Johannessen 
(adm.kons./ referent) 

___________________________________________________________________________ 

BAU 53/19 Styresaker – behandling av drøftingssaker til styremøte 14.11.2019 
 
Drøftingsdokument med utkast til styresaker ble oversendt BAU torsdag 24.10.2019. 
 
Kvalitets- og virksomhetsrapport  
Kvalitets- og utviklingssjef Einar Bugge orienterte om status når det gjelder blant annet 
kreftpakkeforløp, ventetid og fristbrudd og svarte ut spørsmål til saken. BAU har merket seg at  

- pakkeforløp kreft viser en bedring 
- det pågår et systematisk arbeid for reduksjon av ventetid 
- fristbrudd er en utfordring spesielt i voksenpsykiatrien 

 
Økonomisjef Lars Øverås orienterte om status til kvalitets- og virksomhetsrapporten mht økonomien, 
og svarte ut spørsmål til saken.  
 
BAU tar Kvalitets- og virksomhetsrapporten til orientering. 

 
Evaluering pasienthotelldriften ved UNN 
Som det fremkommer av saksfremlegget i saken anbefales det fortsatt drift av Pasienthotellet UNN 
Tromsø i UNNs egen regi. 
 
BAU gir sin tilslutning til at saken sluttbehandles med den konklusjon som foreligger. 
 
Utredning av eventuell sammenslåing av UNN og Finnmarkssykehuset 
Kvalitets- og utviklingssjef Einar Bugge orienterte kort.  
Konklusjonen i rapporten er tydelig på at man ikke anbefaler sammenslåing av 3 grunner: 

1) Vil svekke universitetssykehusfunksjonene i UNN Tromsø 
2) Blir krevende å organisere og lede, med stort kontrollspenn geografisk, og vil kreve mye 

ressurser 
3) Fokus på samhandling vil lide  

 

1  

Sak 84/2019 - referatsak 3

Sak 84/2019 - side 6 av 23



 

 
BAU gir sitt tilsagn til at saken sluttbehandles med den konklusjon som foreligger. 
 

Beslutning 

BAU gir sin tilslutning til at sakene fremmes for behandling i styret 14.11.2019.    

 

BAU 54/19  Ledelsens gjennomgang - informasjon 

Rådgiver ved Kvalitetsavdelingen, Lena Oprand Heggelund, har tilbudt seg å komme til Brukerutvalget 
for en generell informasjon om Ledelsens gjennomgang. 

BAU finner informasjon om Ledelsens gjennomgang tilstrekkelig dekket gjennom rapporter og 
informasjon via styret. 

Beslutning 

BU takker for tilbudet, men har foreløpig ikke behov for mer informasjon når det gjelder Ledelsens 
gjennomgang. 

 

BAU 55/19  Oppfølging Kontinuerlig forbedring 

Saken gjelder oppfølging av blant annet Kreativt verksted som ble gjennomført i vår sammen med 
styret. 

Beslutning/oppfølging: 

Administrasjonen setter opp saken til neste møte i Brukerutvalget. 

 

BAU 56/19  Forslag til dagsorden for BU-møte 6.11.2019  

SAKER   
1. Godkjenning av innkalling og saksliste 

 
  

2. Godkjenning av referat fra 
Brukerutvalgets møte 10.9.2019 

  

3. Informasjon vedrørende Barn som 
pårørende i UNN 

 Kl. 09.10-09.30     Janne Hessen (kalt inn- ok) 

4. Orientering om status vedrørende 
HC-parkeringsplasser 

 Kl. 09.30-09.50     Grethe Andersen (kalt inn – ok) 

5. Direktørens time 
Se under 

 Kl. 10.00-11.00     Marit Lind (kalt inn – ok) 

Lunsj  Kl. 11.00-11.45 
6. Orientering fra Psykisk Helse- og 

Rusklinikken 
 Kl. 12.00- 13.30    Tordis Høifødt (kalt inn – ok, mulig 

at noen andre kommer) 
7. Prosessen rundt valg av Brukerutvalg 

ved UNN 2020-2022 
 Kl 13.30-13.45      Administrasjonssjefen informerer 

8. Kontinuerlig forbedring: 
Oppfølging etter kreativt verksted: 
-Likemannstjenester 
-Koble BU og UR tettere sammen 
-Opplæring av ledere i brukermedv. 

 Kl 14.00-14.30      Mai-Liss Larsen – (kalt inn) 

9. Orienteringssaker   

2  
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-Rapportering fra prosjekter og 
arbeidsgrupper 
-Tertialrapport 2,2019 se lenke 
-Direktørens tilbakemelding 
vedrørende brukermedvirkning 

 Rapporteres kun ved vesentlige endringer 
 

12. Referatsaker:  
     - Referat fra Nordlandssykehuset    
      21.8.2019 
     - Referat fra møte i KU, 27.8.2019 
     - Referat fra møte i BU  
        Finnmarkssykehuset, 4.9.2019 
     - Referat fra Helgelandssykehuset,  
      22.8.2019 og 4.9? 
     - Referat fra møte i BU 10.9.2019  
    - Protokoll fra møte i Regionalt BU,   
      11.9.2019 
    - Referat fra møte i BAU, 16.9. og 
      28.10.2019 

  

 

57/19 Eventuelt 

1. Innspill til direktøren: 
BAU/BU ønsker å få svar på hva som faktisk er implementert i satsingsområdene som tidligere 
er tatt opp: 

1. Implementering av samvalg I UNN 
2. Kompetanse I første linje- akuttmottak 
3. Pasientvertordningen og frivillighet: Hvordan vurderer direktøren ordningen 

mellom frivillige og pasientverter og er behovene dekket i UNN? 
 

2. Brukerrepresentanter til Pasientsentrert Team I Narvik 
Det har kommet forslag om brukerrepresentant til overnevnte prosjekt i Narvik, - Gunn Harr 
Jansson. BAU tilslutter at hun deltar i prosjektet. 
 
Beslutning/oppfølging 
Gerd Harr Jansson oppnevnes som brukerrepresentant i Pasientsentrert Team i Narvik. 
Administrasjonen formidler kontakt. 

 
 

3  
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Protokoll fra møte i Arbeidsmiljøutvalget ved  
Universitetssykehuset Nord-Norge HF (UNN) 
Tid:  Onsdag 30.10.19 kl.12.00-15.00 
Sted:  Styrerommet G-914 i PET-senteret. UNN Narvik og Harstad (skype). 
  
U  

Medlemmer  Varamedlemmer  
Anita Schumacher adm.dir X Marit Lind viseadm. dir  
Mai-Liss Larsen, personalsjef X Gøril Bertheussen, stabssjef  
Elin Gullhav, klinikksjef Barne- og 
ungdomsklinikken 

X Kate Myrvang, klinikksjef Diagnostisk 
klinikk 

 

Rolv-Ole Lindsetmo, klinikksjef Kirurgi-, 
kreft- og kvinnehelseklinikken 

 Bjørn-Yngvar Nordvåg, klinikksjef 
Nevro-, og ortopedi- og 
rehabiliteringsklinikken  

 

Jon Mathisen, klinikksjef Akuttmedisinsk 
klinikk 

X Kristian Bartnes, klinikksjef hjerte- og 
lungeklinikken 

 

Gry Andersen, driftsleder UNN Narvik 
(skype) 

X Gina Johansen, driftsleder UNN 
Harstad 

 

Einar Rebni, FHVO X Rita Vang, FHVO  
Rigmor Frøyum, Fagforbundet X Camilla Pettersen, KTV 

Samfunnsviterne 
 

Monica Fyhn Sørensen, HTV UNN X Hilde Eva Haakonsen, HTV 
Fagforbundet 

 

Rita Vestgård, HTV Fagforbundet UNN 
Harstad (skype) 

X*   

Geir Magne Lindrupsen, FTV Nito X 
 

Geir Magne Johnsen, HTV NSF UNN 
Harstad 

 

Til stede (x) Rita Vestgård deltok fra kl. 12.10-13.55 og Anita Schumacher deltok til kl. 14.30. 
  
Møteleder: Anita Schumacher, Mai-Liss Larsen var møteleder fra 14.30-15.00. 
Referent: Anne Christina Simonsen-Sagerup 
Saksforbereder: Ingrid Lernes Mathiassen 
 
Forøvrig deltok BHT-leder Paul Martin Hansen.  
På sak 80. 19 og 85.19 møtte Magne Karlsen og Gunn Inger Sørensen. På styresak møtte økonomisjef 
Lars Øverås. 

 

SAKSOVERSIKT Frist Ansvarlig 

78.19 Godkjenning av innkallingen og saksliste 
 

 Direktøren 
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Vedtak: Innkalling og saksliste ble godkjent. 
 

79.19 
(2019/1438) 

Godkjenning av protokoll AMU 18.9.2019 
Protokollen var vedlagt saksdokumentene. 
 

Vedtak: Protokoll var godkjent på forhånd på 
epost. 
 

 
 

Direktøren 

BESLUTNINGSSAKER 

80.19 Bedriftsavtale med Tromsøbadet 
Nåværende leder og kasserer av 
bedriftsidrettslaget Magne Karlsen og kommende 
kasserer og leder Gunn Inger Sørensen møtte på 
saken for å gi ytterligere informasjon samt å svare 
ut eventuelle spørsmål. Arbeidsmiljøutvalget ga 
innspill til avtalen og vilkårene som er satt opp i 
avtalen.  
 
Vedtak: Arbeidsmiljøutvalget ber 
bedriftsidrettslaget gå i dialog med Tromsøbadet 
og prøve å forhandle frem en bedre avtale med 
bedre vilkår for de ansatte på UNN. 
Arbeidsmiljøutvalget ber om å få saken tilbake i 
møtet 27. november 2019. 
 

  

81.19 Søknad om midler til 25 års jubileum for Døgn- og 
poliklinikkenhet FMR UNN Harstad 
Fysikalskmedisin og rehabiliteringsseksjonen UNN 
Harstad har sendt inn en søknad om midler til 25 
års jubileum pålydende kr. 173.250,-. 
 
Vedtak: Arbeidsmiljøutvalget avslår søknaden da 
den ikke oppfyller de gjeldende kriterier som er 
oppsatt for å søke om AMUs velferdsmidler.  
 

  

82.19 Søknad om midler vernetjenesten –heldags 
verneombudseminar 
Vernetjenesten UNN arrangerer i samarbeid med 
NAV Tromsø og Finnmark et heldags 
verneombudseminar 11. og 19. november 2019 og 
søker i den forbindelse om midler pålydende kr. 
3000 kr,-. 
 
Vedtak: Arbeidsmiljøutvalget innvilger søknaden 
da søknaden er innenfor gjeldende retningslinjer 
og tidligere praksis. 
 

 Einar Rebni 

STYRESAKER 

83.19 Styresaksdokumenter til kommende styremøte: 
 

 
 

Lars Øverås 
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 Kvalitets- og virksomhetsrapport  
 

Arbeidsmiljøutvalget fikk orientering fra 
økonomisjefen om status på KVR rapporten. 
Arbeidsmiljøutvalget diskuterte eventuelle 
konsekvenser for arbeidsmiljøet ved 
endringsprosessene som må gjennomføres for å 
bedre den økonomiske situasjonen i UNN. Videre 
ønsker arbeidsmiljøutvalget at AML-brudd settes 
opp på agendaen i AMU-møter samt som 
indikator. 
 
Vedtak: Arbeidsmiljøutvalget tar styresaken til 
orientering.  
 

 
 

INFORMASJONS-, DISKUSJONS- OG DRØFTINGSSAKER 

84.19 Omstilling 2020 
Muntlig orientering om status på omstilling 2020 
v/ økonomisjefen og personalsjefen.  
 
Det ble orientert om omstillingen ut fra et 
økonomisk perspektiv, samt en orientering om 
arbeidet som gjøres i HR-avdelingen. 
Den største delen av omstillingsutfordringen ligger 
hos Stab og Kvalut. Budsjettnotat skal være ferdig 
på fredag 1. november 2019. 
 
Arbeidsmiljøutvalget diskuterte hvordan arbeidet 
med omstillingen må tas videre ut i fra et helhetlig 
perspektiv, og at det må arbeides godt med å 
begrense konsekvenser av omstillingen.  
 
Vedtak: Arbeidsmiljøutvalget tar informasjonen 
om omstilling 2020 til orientering. 
 

 Lars Øverås  
Mai-Liss Larsen 

85.19 Videre drift av bedriftsidrettslaget/ Søknader om 
AMU-tilskudd til bedriftsidrettslaget 
Bedriftsidrettslaget i UNN ønsker å forenkle de 
administrative oppgaver knyttet til 
bedriftsidrettslaget, og ønsker derfor å søke om et 
fast årlig tilskudd pålydende kr 110.000,- til drift av 
bedriftsidrettslaget. På saken stilte nåværende 
leder og kasserer Magne Karlsen, og kommende 
kasserer og leder Gunn Inger Sørensen fra 
bedriftsidrettslaget. 
 
Vedtak: Arbeidsmiljøutvalget takker Magne 
Karlsen for det gode arbeidet og innsatsen han har 
lagt ned for bedriftsidrettslaget i UNN. 
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Arbeidsmiljøutvalget ber om at saken tas opp på 
nytt i AMU-møtet 27. november som en to-delt 
sak: 
 
1: Mere utdypende informasjon om hvordan 
bedriftsidrettslaget driftes pr i dag, samt mere 
informasjon og redegjørelse for de administrative 
oppgaver som er knyttet til å drifte 
bedriftsidrettslaget. Arbeidsmiljøutvalget ønsker 
en diskusjon på videreføringen av 
bedriftsidrettslaget. 
2: En beslutningssak/vedtak hvor det besluttes om 
det skal gjøres en avtale med bedriftsidrettslaget 
om et fast årlig tilskudd på 110.000 kr. 
 

86.19 Planlegging av AMU-seminar 2020 
Personalsjef Mai-Liss Larsen innledet og 
presenterte ideer fra Arbeidsutvalget til AMU-
seminar i 2020. Dato er foreslått til 1. april 2020.  
Hovedtema for seminaret bør være hvordan vi 
arbeider i Arbeidsmiljøutvalget i dag, og hva som 
skal være særskilt fokus for Arbeidsmiljøutvalget 
fremover. Det foreslås videre at seminaret skal se 
på forståelsen av Arbeidsmiljøutvalget i et større 
og mer helhetlig perspektiv, og hva som kan gjøre 
Arbeidsmiljøutvalget mer relevant for alle ansatte i 
UNN. Det kan også være ønskelig å se på 
arbeidsmiljø/kvalitet/pasientsikkerhet i et større 
perspektiv, med hovedvekt på områdene 
tverrfaglighet, kommunikasjon og team.  
 
Vedtak: Arbeidsmiljøutvalget tar informasjonen til 
orientering og stiller seg positivt til at det arbeides 
videre med AMU-seminaret ut fra diskusjonen på 
dagens møte. 
 

 Mai-Liss Larsen 

87.19 Ny utviklingssamtale 
Direktørens ledergruppe ønsket å forankre 
tidligere ledermøtesak «Ny utviklingssamtale» i 
Arbeidsmiljøutvalget. Personalsjef Mai-Liss Larsen 
svarte ut spørsmål.  
 
Arbeidsmiljøutvalget uttrykte, på vegne av ansatte 
som har testet ut det nye verktøyet, bekymring 
rundt den tekniske bruk. Personalsjefen opplyste 
om at det skal være et møte med Helse- Nord hvor 
de skal se på utfordringene og at det arbeides med 
å løse disse. 
 
Vedtak: Arbeidsmiljøutvalget slutter seg til den 
anbefalte revisjonen av utviklingssamtale UNN, 

 Direktøren 

Sak 84/2019 - referatsak 5

Sak 84/2019 - side 13 av 23



 

 

men påpeker at det er under forutsetning av at 
problemstillinger knyttet til personvern og 
tekniske løsninger er tilfredsstillende løst med 
hensyn til felles mal for utviklingssamtale i Helse 
Nord. 
 

88.19 Overordnet plan ForBedring 2020 
Forslag til gjennomføringsplan for ForBedring 2020 
i UNN ble forelagt Arbeidsmiljøutvalget for innspill 
før den går videre til direktørens ledermøte. På 
saken møtte Ole-Martin Andersen, rådgiver HR. 
 
Vedtak: Arbeidsmiljøutvalget tar overordnet plan 
for ForBedring til orientering, og er fornøyd med 
måten det jobbes på for å sikre tidlig oppfølging og 
gjennomføring. 
 

 Mai-Liss Larsen 

89.19 ForBedring –Handlingsplaner i UNN 
Saken er oppfølging på sak 46/19, der 
Arbeidsmiljøutvalget 5. juni 2019 ber Personal- og 
organisasjonsavdelingen om en oppdatert oversikt 
over handlingsplaner. På saken møtte Ole-Martin 
Andersen, rådgiver HR.  
Pr i dag er det 71,3 % som har levert 
handlingsplan. 
 
Vedtak: Arbeidsmiljøutvalget tar rapporten til 
orientering og påpeker viktigheten av at ansvaret 
for handlingsplanene er hos lederne, og at dette 
følges opp. Arbeidsmiljøutvalget ber om at 
Arbeidsutvalget kommer tilbake på neste møte 27. 
november med innspill til en sak med 
oppfølgingspunkter som kan gå til direktørens 
ledergruppe.  
 

 Mai-Liss Larsen 

90.19 Orientering fra Hovedverneombudet 
Hovedverneombudet gav muntlig orientering om 
følgende: 
 
-Orientering fra møte med klinikk- og 
senterverneombud. 
 
-Utfordringer i vernearbeidet 
 
-HMS-opplæring/kurs 
 
Vedtak: Arbeidsmiljøutvalget tar punktene til 
orientering. 
 

 Einar Rebni 

91.19 Orientering fra Bedriftshelsetjenesten  Paul Martin Hansen 
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Bedriftshelsetjenesten gav muntlig orientering om 
følgende: 
 
-Influensavaksinasjon, status og utfordringer. 
Total på UNN pr 30.oktober 2019: 33,8% har tatt 
influensavaksinasjon. 
 
-HMS-opplæringen i UNN -det vil være 
hensiktsmessig med en evaluering av opplæringen 
for å se på nytteeffekten og eventuelle 
forbedringer. Bedriftshelsetjenesten vil gjerne 
være med i prosessen for å forbedre HMS-
opplæringen. 
 
Vedtak: Arbeidsmiljøutvalget tar saken til 
orientering. 
  

92.19 Orientering fra KVAM-utvalgene 
Ingen saker meldt. 
 

 Kvam-faddere 

EVENTUELT 
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MØTEREFERAT 

Brukerutvalget ved Universitetssykehuset Nord-Norge HF (UNN) 

Møtedato: Onsdag 6.11.2019 kl 09.00- 14.30 
  Møtested: Møterom D1-707 

Tilstede: Medlemmer: Paul Dahlø (nestleder), Hans-Johan Dahl, Nina Nedrejord, 
Laila Edvardsen, Mildrid Pedersen, Siv-Elin Reitan, Marit Stemland 

Fra adm.: Administrasjonssjef Ingrid Lernes Mathiassen (fra kl 12.00) 
Hilde A Johannessen (referent) 

Forfall Kirsti Baardsen, Terje Olsen, Obiajulu Odu, Martin Andre Moe, Wibecke 
Årst 

Saksliste 

BU-45/19 Godkjenning av innkalling og saksliste 
Innkalling og saksliste ble gjennomgått. 

Vedtak Brukerutvalget godkjente innkalling og saksliste. 

  BU-46/19        Godkjenning av referat fra Brukerutvalgets møte 10.9.2019 
Referatet ble gjennomgått. 

Vedtak  Referatet ble godkjent. 

BU-47/19 Informasjon vedrørende Barn som pårørende i UNN 
Koordinator Janne Hessen orienterte om Barn som pårørende i UNN. 
Det er opprettet en gruppe ved UNN som arbeider med dette. 
Barnets behov kartlegges når en forelder/foreldre blir innlagt. Det gis også 
informasjon til kommunen (barnevernstjenesten) vedrørende oppfølging. 
I tillegg er det i hver klinikk en barneansvarlig. Tilbudet er likevel ikke fullgodt, og 
det arbeides hele tiden med forbedringer. 

Brukerutvalget kom med ulike innspill: 
- kommune og fastlege burde i større grad komme på banen 
- pårørende til pasienter innenfor Rus- og psykiatri bør følges mer opp 
- det må tas hensyn til pårørende som er over 18 år - de er ennå barn 
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Vedtak Brukerutvalget tar informasjonen til orientering. 

BU-48/19 Status vedrørende HC-parkeringsplasser ved UNN 
Drifts- og eiendomssjef Grethe Andersen orienterte om status vedrørende 
HC-parkering ved UNN. 
Utenfor hovedinngangen er det etablert tre HC-parkeringsplasser i tillegg til de 
to som var der fra før. De to HC-parkeringsplassene ved PET-senteret 
opprettholdes.  

Brukerutvalget hadde flere innspill til saken, blant annet at de tre HC-plassene 
utenfor hovedinngangen ikke er skiltet med HC-plasser. Det er også utfordrende 
for rullestolbrukere som kommer fra parkering på PET-senteret å komme over 
hovedveien. 

Drifts- og eiendomssjefen tar med innspillene tilbake, og vil i tillegg undersøke 
parkeringsmuligetene for handicappede i garasjen under Pasienthotellet og 
utenfor Legevakten.  

Vedtak Brukerutvalget tar informasjonen til orientering 

BU-49/19 Direktørens time 
Viseadministrerende direktør Marit Lind orienterte om følgende styresaker: 

1. Kvalitets- og virksomhetsrapport
Ingen store endringer i rapporten. Det positive er at sykefraværet har gått
betraktelig ned. Det er besluttet at Psykisk helse og rus skal løftes.

2. Evaluering pasienthotelldriften ved UNN
Evaluering om UNN skal drive hotellet selv eller sette det bort.
Anbefalingen fra ledergruppen til styret er at hotellet fortsatt bør driftes av
UNN. En av hovedgrunnene er at hotellet generer inntekt og er nært knyttet
til sykehusdriften.
Brukerutvalget kommenterte den høye prisen pasienter må betale for et
rom. Viseadministrerende direktør tar innspillet med til styret.

3. Utredning av eventuell sammenslåing av UNN og Finnmarkssykehuset
Region-og universitetsfunksjonen står i fare for å bli skadelidende i det store
bildet dersom en sammenslåing skulle bli realisert.
Konklusjonen er klar: Ledergruppen anbefaler på det sterkeste at en
sammenslåing ikke finner sted.

Vedtak: BU slutter seg til at saken sluttbehandles i UNN ut fra de begrunnelser som 
fremkommer i rapporten, og oversendes styret. 
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Viseadministrerende direktør orienterte også om hva som er implementert i de 
satsingsområdene som tidligere er tatt opp: 

1. Implementering av Samvalg i UNN
Det vil bli gitt en orientering om saken i Brukerutvalgets desembermøte.
Brukerrepresentantene oppfordres i forkant av møtet å gå inn på UNNs
nettsider – Samvalg -, finne noen diagnoser og se på videoene.

2. Kompetanse i første linje – Akuttmottaket
Styresak i desember vil gi bedre redegjørelse om status og plan.

3. Pasientvertordningen og frivillighet:
Pasientvertordningen er besluttet avviklet ved årets slutt. De frivllige er en
erstatning for pasientvertordningen. Pr i dag er det 30 frivillige på dagtid og
10 på kveldstid(vaffelvakter). I tillegg er 8 på opplæring. Det gjøres
undersøkelser når på dagen behovet er størst.

Det ble etterspurt hvor organisasjonene kan drive sitt arbeid ettersom 
Møteplassen er satt på vent av økonomiske grunner. Viseadministrerende 
direktør undersøker dette. 

Vedtak: Brukerutvalget tar informasjonen til orientering. 

BU-50/19 Orientering fra Psykisk helse- og rusklinikken 
Klinikksjef ved Psykisk helse- og rusklinikken Tordis S Høifødt orienterte. 

Klinikken er UNNs største klinikk, - de har i tillegg avdelinger i fylket.  
Erfaringskonsulenter er tilsatt i de fleste avdelinger og på klinikknivå. Alle 
avdelingene har brukermedvirkningsforum. 

Innspill fra Brukerutvalget: Det er viktig med både erfaring og kompetanse som 
er rettet direkte med pasienter og ikke på et overordnet nivå.  
Klinikksjefen tar dette med seg. 

Barn som pårørende:  Kartlegges og jobber med mer aktivt fokus på 
barnesamtaler. Det er en barneansvarlig på alle enheter i tillegg til 
aktiv klinikkbarneansvarlig. Aktiv involvering av pårørende er viktig, 
men ikke alltid at pasienten ønsker det. 

Innspill fra Brukerutvalget: Ikke glem at pårørende også trenger hjelp. 

Ansatte på de fleste enheter snakker samisk og har samisk 
kulturkompetanse. 

Utfordringer i Psykisk helse- og rusklinikken: 
- Kapasitetsutfordringer i poliklinikken, spesielt i Tromsø 
- For lange ventetider, for mange fristbrudd og avviste  
- Høyt belegg på sengepostene, sliter med rekruttering, spesielt lege 

og psykologspesialister 
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- Boliger med tilstrekkelig oppfølging for de sykeste i kommunen 
Utfordrende for utskrivningsklare pasienter 

Brukerutvalget uttrykte ønske om en bedre individuell plan, - at det satses mer 
på mellombolig før pasienten kommer ut i kommunen. 

Vedtak 1. BU ønsker sterkere fokus på hva som kan gjøres med lengre ventetid,
fristbrudd og rekruttering av personal. Brukerutvalget ønsker på et senere
tidspunkt tilbakemelding på dette.

2. Brukerutvalget tar for øvrig informasjonen til orientering.

BU-51/19 Prosessen rundt valg av Brukerutvalg 2020-2022 
Administrasjonssjef Ingrid Lernes Mathiassen orienterte om prosessen. 
For å sikre kontinuitet i utvalgets arbeid er det i tråd med mandatet ønskelig at 
ikke flere enn fire medlemmer skiftes ut.  
Det er en del kriterier som organisasjonene bør gjennomgå nøye før de kommer 
med forslag til medlemmer.  

Vedtak Brukerutvalget tar informasjonen til orientering 

BU-52/19 Oppfølging Kontinuerlig forbedring 
Personalsjef Mai-Liss Larsen orienterte om resultatet fra Kreativt Verksted som 
ble avholdt den 24. april i år, samt hvilke forslag som ble mottatt, og hvilke tiltak 
sykehusledelsen ved UNN ønsker prioritere først. Samtidig er det ønskelig at 
fokus på brukermedvirkning tas inn i lederopplæringen for alle ledere i UNN, og 
personalsjefen ønsker tilbakemelding fra brukerutvalget på områder i forhold til 
dette som hun kan ta med i det videre arbeidet når lederopplæringen utvikles. 

Hva mener BU kan være gode tips til for å bidra til pasientens beste: 
- Kvam-utvalg   

Brukerrepresentantene må bli kalt inn til møtene. Ikke avholde møter 
samtidig som Brukerutvalgsmøte 

- Samvalg        
BU er opptatt av at samvalgssaken utvikles slik at den er et godt 
utgangspunkt for å ta egne valg. Brukerutvalget tar dette på alvor 

- I saksbehandlingen bør brukere kommer inn så tidlig som mulig for å kunne 
påvirke. 

- Brukerutvalget kan komme og ha et innlegg i lederopplæringen.  
- BU har en viktig stemme i UNN. Mellomledere bør gjøres oppmerksom på 

den vikige rollen Brukerutvalget har. 

Vedtak Brukerutvalget tar informasjonen til orientering. Personalsjefen tar med seg 
innspillene videre, og vil komme tilbake med en nærmere orientering i BAUs neste 
møte. 

4 

Sak 84/2019 - referatsak 6

Sak 84/2019 - side 19 av 23



BU-53/19 Orienteringssaker 

  BU-53/19-1     Rapportering fra prosjekter og arbeidsgrupper  

Aktivitiet Ansvarlig 2018- 
2020 

Status/merknader 

1. Styret ved UNN Kirsti Baardsen 

2. Kvalitetsutvalget i
UNN 

Kirsti Baardsen 
Laila  Edvardsen  vara 

3. Prostatasenteret
ved UNN 

Hans Johan  Dahl 

4. Koordinerende 
utvalg (Rehab. Avd. 
kompetanseseksjon) 

Laila  Edvardsen 

5. Vestibyleprosjektet Cathrin  Carlyle 
Kirsti  Baardsen vara 

6. OSO  (Overordnet
Samarbeidsorgan)

Paul  Dahlø 
Kirsti  Baardsen  vara 

7. Klinisk etikkomité
(KEK) 

Kirsti Baardsen 
Terje Olsen  vara 

8. Sykehusapotekets
brukerutvalg 

Terje  Olsen 
Nina Nedrejord  vara 

9. Parkeringsutvalget Obiajulu Odu 
Laila Edvardsen  vara 

10. Pasientsentrert
h el s eteam 

Obiajulu Odu 
Marit  Stemland  vara 

11. Samhandlings- 
barometeret 
(referansegruppen) 

Obiajulu Odu  Litt i dvale. 

12. Pasienterfaringer-
Gastrokirurgisk avd. 
K3K 

Laila  Edvardsen 

13.S Nye  UNN Narvik Siv Elin Reitan 
Esben  Haldorsen  vara 

Anita Fjellfoss 

Esben  Haldorsen 
Cathrin  Carlyle  
Marit  Myklevoll 

Styringsgruppe – Siv E Reitan og Esben 
Haldorsen 
Prosjektgruppe – Anita Fjellfoss, Narvik 
Brukerrepresentanter – Cathrin Carlyle, 
Esben Haldorsen Marit Myklevoll 
Opprettet en liten undergruppe av 
brukerrepresentanter. 
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14.KVAM-utvalg
Akuttmedisinsk
Klinikk

Terje  Olsen 
Marit  Stemland  vara 

Klinikksjef Jon Mathisen 

15.KVAM-utvalg 
Diagnostisk klinikk 

Klemet  Sara 
Kirsti  Baardsen  vara 

Klinikksjef Kate  Myreng 

16.KVAM-utvalg Hjerte-
og 
Lungeklinikk 

Hans-Johan Dahl 
Marit  Stemland  vara 

Klinikksjef Kristian Bartnes 

17.KVAM-utvalg 
Nevro,ortopedi-og 
rehab.klinikk 

Laila Edvardsen 
Terje Olsen  vara 

Klinikksjef Bjørn-Yngvar Nordvåg. 

18.KVAM-utvalg 
Psykiatri- og 
rusklinikk 

Wibecke  Årst 
Siv Elin Reitan vara 

Klinikksjef Tordis  Sørensen  Høifødt 

19.KVAM-utvalg 
Operasjons-og 
intensivklin. 

Nina Nedrejord 
Marit  Stemland vara 

Klinikksjef Eva-Hanne Hansen 

20.KVAM-utvalg 
Barne- og 
ungdomsklinikk 

Ungdomsrådet 
Obiajulu  Obi  vara 

Klinikksjef Elin Gullhav I 

21.KVAM-utvalg Kirurgi-
,kreft-og
kvinnehelseklinikk

Marit  Stemland 
Laila Edvardsen vara 

Klinikksjef Rolv-Ole Lindsetmo 

22.KVAM-utvalg 
Medisinskklinikk 

Obiajulu  Odu 
Mildrid  Pedersen  vara 

Klinikksjef  Markus    Rumpsfeld 

23. Utvikling av
sykepleierstudentenes 

praksisstudier

BU ved Nina Nedrejord Ikke vært møte. 

24. Prosjekt Palliasjon
ved UNN

Odu Obiajulu 

25.Læringsnettverk 
Gode pasientforløp 

Laila Edvardsen og 
Britt Eva Elvejord 
Jakobsen 

Guri Moen Lajord er kontaktperson. 
Siste samling i prosjektet i november. 

26. Prosjekt Arealplan
UNN  Harstad 

Arvid Eliseussen 
Mildrid Pedersen vara 

 Sekretariatet har gitt beskjed til Gina 
Johansen 19.9.2019, og de følger opp. 

27. Pasient-app saken
Helse Nord FRESK

Martin Moe står her 
inntil videre 

28.Ungdomsrådet Kirsti Baardsen 
29. 
Frivillihetsrepresentant 
i   Frivillighetsgruppen 

Terje  Olsen 
Nina  Nedrejord  vara 

30.HelseIArbeid Mildrid Pedersen 
Terje  Olsen  vara 

31.OSO-satsing: 
Samhandlingsforum for 
Somatikk i Tromsø, 

Paul  Dahlø 
Kirsti Baardsen vara 

32. Klinisk samarbeids- 
utvalg (KSU) 1-18 - 
Fordeling av ansvar og 
oppgaver mellom UNN 

Terje Olsen 
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33. KSU 2-18 –
Samhandlingen mellom 
fastlegetjenestenog 
UNN 

Paul  Dahlø 
Kirsti  Baardsen  vara 

34. KLIN-REG-Prosjekt: 
Likeverdige 
helsetjenester 

Paul  Dahlø 

35. Etablering av
Robotassistert PCI 

Nina Nedrejord 

36. Tilrettelegging av ny
arealbruk D2 5 etter 
flytting av slagenheten 

Laila Edvardsen 

37. Samvalgsverktøy –
Muskelknuter / 
Livmorhalsknuter 

Marit Stemland Prosjektleder Kirsti Rakkenes 

38. Arbeidsgruppe for
respons av tjeneste- 
gruppen 
«forebyggende og 
akuttmedisk karakter» 

Obiajulu Odu  
Hans Johan Dahl 
Terje Olsen 

Vedtak Brukerutvalget ønsker å bli orientert om prosjektet Arealplan UNN Harstad. 
Det kom innspill om å avholde møter i Narvik, Harstad og Svalbard. 

BU-53/19 Orienteringssaker 
 BU-53/19-2     Tertialrapport 2, 2019 

Rapporten er lagt til nedlasting av brukerrepresentantene her 

Vedtak  Brukerutvalget tar informasjonen til orientering.    

BU-53/19 Orienteringssaker 
  BU-53/19-3     Direktørens tilbakemelding vedrørende spørsmål 6.11. 

Viseadministrerende direktør Marit Lind har sendt svar på de spørsmål hun ikke 
fikk besvart under forrige møte i Brukerutvalget. 

Vedtak Brukerutvalget tar informasjonen til orientering. 

 BU-54/19        Referatsaker 
  Det ble referert følgende referatsaker: 
1. Referat fra møte i Brukerutvalget Finnmarkssykehuset, datert 4.9.2019
2. Referat fra møte i Brukerutvalget UNN, 10.9.2019
3. Protokoll fra møte i Regionalt Brukerutvalg, datert 11.9.2019
4. Referat fra møte i Brukerutvalget Helgelandssykehuset, datert 22.8. og

4.10.2019 
5. Referat fra møte i Kvalitetsutvalget, datert 24.9. og 22.10.2019
6. Referat fra møte i Brukerutvalgets arbeidsutvalg, datert 23.9. og 28.10.2019
7.  

Vedtak           Brukerutvalget tar referatsakene til orientering. 
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BU-55/19         Eventuelt 

    Kirsti Baardsen (sign.) Hilde A Johannessen (sign.) 
    utvalgsleder sekretær 

Referatet godkjennes endelig i BU-møte i august 2019 
Kopi til: 
- Styret ved UNN 
- Administrerende direktør ved UNN 
- Helse Nord RHF ved Regionalt Brukerutvalg, 8038 Bodø  
- Brukerutvalget Nordlandssykehuset, Postboks 1480, 8092 Bodø 
- Brukerutvalget Helgelandssykehuset, Postboks 601, 8607 Mo I Rana 
- Brukerutvalget Helse Finnmark, Sykehusveien 35, 9616 Hammerfest 
- Brukerutvalget Sykehusapoteket, Postboks 6147, 9291 Tromsø 
- Pasient og brukerombudet i Troms, Fylkeshuset, 9296 Tromsø 
- Pasient- og brukerombudet i Nordland, Statens Hus, 8002 BODØ 
- Pasient- og brukerombudet i Finnmark, Hamnegt. 3, 9600 Hammerfest 
- Klinisk etikkomite UNN v/Finn Sørensen 
- Lærings- og mestringssenteret, UNN 
- Kreftforeningen ved Elisabeth Sundkvist 
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